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ZAB.0002.11.2022 

Protokół Nr XLVIII/22 

z obrad XLVIII Sesji Rady Powiatu we Włocławku 
z dnia 15 grudzień 2022 roku  

1) Otwarcie obrad XLVIII Sesji Rady Powiatu 
 
Pan Zygmunt Stanisław Wierzowiecki – Przewodniczący Rady Powiatu we Włocławku 
w dniu 15 grudnia 2022 r. o godz.11:15 otworzył obrady XLVIII Sesji Rady Powiatu we 
Włocławku. Powitał Panie i Panów Radnych, Pana Romana Gołębiewskiego - Starostę 
Włocławskiego, Panią Jolantę Sakowską - Skarbnika Powiatu, Pana Piotra Krygiera – 
Sekretarza Powiatu, Pana Stanisława Pawlak – Radnego Sejmiku Województwa Kujawsko-
Pomorskiego, kierowników jednostek organizacyjnych oraz przedstawicieli środków 
masowego przekazu.  
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z art. 15 ust. 1a ustawy o samorządzie 
powiatowym, obrady rady powiatu są transmitowane on-line i utrwalane za pomocą urządzeń 
rejestrujących obraz i dźwięk. Każda osoba uczestnicząca w obradach rady powinna zapoznać 
się ze stosowną informacją zamieszczoną w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na tablicy 
ogłoszeń dotyczącą ochrony danych osobowych.  
Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

2) Stwierdzenie quorum 
 
Przewodniczący Rady poprosił o potwierdzenie swojej obecności poprzez włożenie karty do 
czytnika i przyciśniecie odpowiedniego przycisku.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że aktualnie w obradach Rady Powiatu bierze udział 20 
radnych, co wobec ustawowego składu Rady Powiatu wynoszącego 21 radnych stanowi 
wymagane quorum, a zatem obrady są prawomocne. 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
 

3) Przedstawienie porządku obrad oraz rozpatrzenie ewentualnych wniosków 
w sprawie jego zmiany.   

 
Przewodniczący Rady powiedział, że w materiałach na sesję radni otrzymali porządek obrad 
XLVIII Sesji Rady Powiatu we Włocławku. Zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy o samorządzie 
powiatowym - Rada Powiatu może wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną 
większością głosów ustawowego składu Rady.  
Zgodnie z § 17 ust. 3 Statutu Powiatu Włocławskiego - z wnioskiem o uzupełnienie lub 
zmianę porządku obrad może wystąpić radny, komisja, klub radnych, zarząd, starosta. 
Wniosek powinien zawierać uzasadnienie faktyczne.  
Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem – czy któryś z uprawnionych podmiotów 
chciałby w tej chwili zgłosić wniosek o uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku obrad 
XLVIII sesji? Radni nie złożyli wniosków.  
Przewodniczący Rady poinformował, że Zarząd Powiatu  

1) pismem z dnia 9 grudnia 2022 r. wniósł o uzupełnienie porządku obrad polegające na: 
 dodaniu punktu w brzmieniu: Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę 

w sprawie określenia zadań, na które przeznacza środki Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2022 roku.  

 dodaniu punktu w brzmieniu: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powierzenia 
Zarządowi Powiatu we Włocławku uprawnień do ustalania wysokości cen i opłat albo 
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sposobu ustalania cen i opłat za usługi komunalne o charakterze użyteczności 
publicznej oraz za korzystanie z obiektów i urządzeń użyteczności publicznej, 

2) pismem z dnia 15 grudnia 2022 r. wniósł o uzupełnienie porządku obrad polegające 
na:  

 dodaniu punktu w brzmieniu: Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na 
lata 2022 – 2029, 

 dodaniu punktu w brzmieniu: Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2022.  

 wprowadzeniu autopoprawki do projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2023 – 2035 (tekst jednolity);  

 wprowadzeniu autopoprawki do projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Włocławskiego na rok 2023 (tekst jednolity).  

Przewodniczący Rady poinformował, że radni otrzymali wnioski zarządu powiatu oraz 
uzasadnienia faktyczne (załącznik nr 3 do niniejszego protokołu). 
Przewodniczący przypomniał, że procedura głosowania wygląda w ten sposób, że 
przystępując do głosowania są Państwo zobowiązani do przyciśnięcia odpowiedniego 
przycisku na pulpicie, to jest odpowiednio „za” – zielony przycisk z literą Z, „przeciw” – 
czerwony przycisk z literą P, „wstrzymuję się” – żółty z literą W.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania nad zmianą porządku obrad 
polegającą na dodaniu punktu 6 zmienionego porządku obrad w brzmieniu:  
6) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań, na które 
przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2022 
roku.  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania:  
Za – 20 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
Powiatu postanowiła o zmianie porządku obrad XLVIII sesji.  
Punkt ten realizowany będzie, jako punkt 6 zmienionego porządku obrad. 
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania nad zmianą porządku obrad 
polegającą na dodaniu punktu 7 zmienionego porządku obrad w brzmieniu:  
7) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2022 – 2029. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania:  
Za – 20 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
Powiatu postanowiła o zmianie porządku obrad XLVIII sesji.  
Punkt ten realizowany będzie, jako punkt 7 zmienionego porządku obrad. 
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania nad zmianą porządku obrad 
polegającą na dodaniu punktu 8 zmienionego porządku obrad w brzmieniu:  
8) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Włocławskiego na rok 2022.  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania:  
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Za – 20 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
Powiatu postanowiła o zmianie porządku obrad XLVIII sesji.  
Punkt ten realizowany będzie, jako punkt 8 zmienionego porządku obrad. 
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za uzupełnieniem punktu 9 zmienionego porządku 
obrad XLVIII sesji o  autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2023-2035 (tekst jednolity)? 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania:  
Za – 20 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnieniu w porządku 
obrad autopoprawki do projektu uchwały (tekst jednolity).  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za uzupełnieniem punktu 10 zmienionego porządku 
obrad XLVIII sesji o  autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Włocławskiego na rok 2023 (tekst jednolity)? 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania:  
Za – 21 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnieniu w porządku 
obrad autopoprawki do projektu uchwały (tekst jednolity).  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania nad zmianą porządku obrad 
polegającą na dodaniu punktu 12 zmienionego porządku obrad w brzmieniu: 
12) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powierzenia Zarządowi Powiatu we 
Włocławku uprawnień do ustalania wysokości cen i opłat albo sposobu ustalania cen i opłat 
za usługi komunalne o charakterze użyteczności publicznej oraz za korzystanie z obiektów 
i urządzeń użyteczności publicznej. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania:  
Za – 21 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
Powiatu postanowiła o zmianie porządku obrad XLVIII sesji.  
Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem – czy któryś z uprawnionych podmiotów 
chciałby w tej chwili zgłosić wniosek o uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku obrad 
XLVIII sesji? Radni nie zgłosili wniosków.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma innych wniosków, to porządek obrad 
uwzględniający zmiany radni otrzymali w dniu sesji (załącznik nr 10 do niniejszego 
protokołu).  
Przewodniczący Rady poinformował, iż porządek składa się z 14 punktów i przystąpił do 
realizacji porządku obrad dzisiejszej sesji.  
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4) Przyjęcie protokołu nr XLVII/22 z dnia 9 listopada 2022 roku. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z paragrafem 27 ust. 1 pkt 3 Statutu Powiatu 
Włocławskiego został sporządzony protokół z obrad XLVII Sesji, który był do wglądu 
w Kancelarii Przewodniczącego Rady oraz w Biuletynie Informacji Publicznej.  
Do dnia dzisiejszego nie zgłoszono zastrzeżeń lub poprawek do protokołu. Przewodniczący 
powiedział, że jeżeli nie usłyszy sprzeciwu, a sprzeciwu nie było, to stwierdził, że rada 
powiatu przyjęła protokół nr XLVII/22 z dnia 9 listopada 2022 r. 
 

5) Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od 
dnia 9 listopada 2022 r. do 29 listopada 2022 r. Sprawozdanie Starosty 
Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 30 listopada 
2022 r. do dnia sesji.  

 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z art. 12 pkt 4 ustawy o samorządzie 
powiatowym oraz § 69 Statutu Powiatu – Rada Powiatu rozpatruje sprawozdanie z wykonania 
uchwał rady i jego działalności między sesjami oraz sprawozdanie starosty z działalności 
zarządu od dnia przekazania radzie sprawozdania zarządu z wykonania uchwał rady i jego 
działalności pomiędzy sesjami do dnia sesji.  
W dniu dzisiejszej sesji radni otrzymali sprawozdanie Starosty.  
Przewodniczący Rady ogłosił przerwę.  
Po przerwie wznowił obrady i zapytał czy są uwagi do przedstawionego sprawozdania?   
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 15 grudnia 2022 r. przyjęła 
Sprawozdanie Zarządu Powiatu i Sprawozdanie Starosty Włocławskiego.  
 
Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 
9 listopada 2022 r. do 29 listopada 2022 r. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego 
z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 30 listopada 2022 r. do dnia sesji stanowi 
załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  
 

6) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 
zadań, na które przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2022 roku.  

 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmiany uchwały z dnia 
3 marca 2022 r. dotyczącej przeznaczenia środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych na realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej 
w 2022 roku.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to poprosił 
o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 15 grudnia 
2022 r.  
Następnie przystąpił do procedury głosowania uchwały. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 20  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  
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Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 15 grudnia 2022 r. została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniający uchwałę w sprawie określenia 
zadań, na które przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2022 roku stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.   
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 15 grudnia 2022 r. zmieniająca uchwałę 
w sprawie określenia zadań, na które przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych w 2022 roku stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  
 

7) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2022 – 2029.  
 

Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmian w załączniku nr 1 i 2 
wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Włocławskiego.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to poprosił 
o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 15 grudnia 
2022 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 21  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 15 grudnia 2022 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2022 – 2029 stanowi 
załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.   
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 15 grudnia zmieniająca uchwałę w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2022 – 2029 
stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.   
 

8) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2022.  

 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmian w planie dochodów 
i  wydatków oraz na wniosek dysponentów środków budżetowych. 
Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Radny Kazimierz Kaca poprosił Skarbnika Powiatu o przedstawienie projektu uchwały. 
Pani Jolanta Sakowska – Skarbnik Powiatu powiedziała, że zmiany w budżecie br. 
dokonane są po stronie dochodów jak i po stronie wydatków.  
Plan dochodów zwiększa się z tytułu otrzymania z Ministerstwa Finansów kwoty 81 191 zł 
z części oświatowej subwencji ogólnej. Ona wzrosła tutaj w związku z realizacją zadań 
szkolnych i pozaszkolnych. Ponadto zwiększa się dochody w związku z refundacją wydatków 
w projekcie POWER, jaki był realizowany w ubiegłym roku w Zespole Szkół Lubraniec-
Marysin na kwotę 19 608,61zł. Zostało końcowo zatwierdzone rozliczenie tego projektu. 
Również zwiększa się dochody z  Funduszu Pomocy Ukrainie. Co miesiąc otrzymuje się 
środki, zarówno z Ministerstwa Finansów, jaki i od wojewody. Tutaj wartość zwiększenia to 
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jest 3 800 zł. Są one przeznaczone na zadania oświatowe w związku z wojną na Ukrainie, jak 
i dla Zespołu ds. orzekania o niepełnosprawności. Zwiększa się dochody również o 6 000 zł, 
w związku z podpisanym porozumieniem z województwem kujawsko – pomorskim na 
stypendia dla naszych uczniów. To jest w pięciu szkołach, więc na każdą szkołę przypada 
jedno stypendium po 1 200 zł, więc ogólnie jest to 6 000 zł po stronie dochodów i te środki 
one również są wprowadzone w jednostkach oświatowych po stronie wydatków. Zwiększa się 
dochody o 160 000 zł z wpływu z tytułu sprzedaży map, danych z ewidencji gruntów, 
budynków mówiąc najogólniej, jeżeli chodzi o zadania z geodezji oraz dochody za wydane 
prawo jazdy, opłaty za koncesje, licencje, z kar i grzywien o kwotę 62 539 zł. Ponadto 
zwiększa się dochody w Starostwie z tytułu odsetek bankowych, z kar wynikających 
z przekroczenia terminu realizacji umowy, tj. kwota 53 275 zł. Na podstawie decyzji 
wojewody kujawsko - pomorskiego zmniejsza się dochody o kwotę 80 199 zł w związku 
realizacją zadań dotyczących domów pomocy społecznej, tj. po rozliczeniu miesięcy od 
stycznia do listopada i z przewidywanym wykonaniem na miesiąc grudzień, a z kolei 
jednostki DPS urealniają swoje dochody zarówno z odpłatności mieszkańców, jak 
i z pozostałych dochodów o kwotę 40 276 zł. W jednostkach oświatowych zwiększone 
zostały dochody uzyskane z odsetek bankowych, z wpływów, z rozliczeń z lat ubiegłych, 
z dopłat z agencji restrukturyzacji i modernizacji rolnictwa oraz z wpływów z różnych 
dochodów. Chodzi o wynagrodzenie płatnika z PIT, ZUS na kwotę 50 372 zł. Ponadto 
zwiększa się dochody w Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie z tytułu opłat za pobyty 
dzieci w pieczy zastępczej i odsetki bankowe tj. kwota 101 833 zł. W sumie dochody wzrosły 
o kwotę łącznie 394 326,57 zł. Jeżeli chodzi o stronę wydatkową, to w każdej jednostce na 
podstawie jej wniosku dokonano zmian w planie wydatków, zarówno poprzez zmniejszenia, 
jak i zwiększenia. W Starostwie Powiatowym dokonuje się zmniejszenia planów wydatków 
na zadaniach dotyczących zimowego utrzymania dróg, dotacje dla gmin, które przekazuje się 
i w związku z łagodną aurą w miesiącu listopadzie zdejmuje się z planu kwotę 125 190 zł. 
W zadaniach, które prowadzi się, tj. transport drogowy, uwalnia się kwotę do budżetu 
553 000 zł a ona głównie pochodzi z oszczędności wynikającej z zapłaty za bilety oraz z tego, 
że faktura za miesiąc grudzień będzie dopiero możliwa do rozliczenia w miesiącu styczniu. 
W związku z wydłużeniem terminu realizacji zadania prowadzonego w ramach Infostrady 
Kujaw i Pomorza oraz z uwagi też na pismo z instytucji zarządzającej (zadanie realizowane 
z RPO województwa kujawsko – pomorskiego) zmniejsza się w bieżącym roku kwotę na tym 
zadaniu o 85 432,41 zł. Środki unijne to wielkość 72 617,63 zł i w związku z tym, że 
przesuwa się to zadanie do realizacji na rok następny, również w autopoprawce do projektu 
budżetu na rok 2023 wprowadza się już to zadanie. Ponadto zmniejsza się wydatki 
w Starostwie Powiatowym per saldo o kwotę 251 779 zł. Po przeprowadzeniu analiz 
wynikających z potrzeb, jakie są do końca roku, określono w tej wielkości zmniejszenia 
w różnych rozdziałach w Starostwie Powiatowym. Ponadto zmniejsza się wydatki o kwotę 
300 000 zł z uwagi na zmianę przepisów dotyczących ilość zamawiających tablic 
rejestracyjnych oraz nalepek. Także tutaj też po stronie wydatkowej zmieniło się to 
w związku z prowadzoną analizą. Zmniejsza się również wydatki w placówkach opiekuńczo - 
wychowawczych poza powiatem o 100 000 zł z uwagi na brak wolnych miejsc w całym 
kraju. W powiatowych placówkach jest nadmiar dzieci. Ponadto zmniejsza się wydatki na 
dwóch zadaniach inwestycyjnych, które wprowadziło się w tym roku do budżetu. One miały 
skończyć się w bieżącym roku. Chodzi o budowę boisk z zadaszeniem trwałym. W budżecie 
na ten cel przewidziane są środki po 130 000 zł. Mowa o PCKZiU w Chodczu i Zespole 
Szkół w Lubrańcu - Marysinie. Z uwagi na fakt, że na etapie opracowywania koncepcji 
jednostki wniosły wiele wniosków i liczne też uwagi, dlatego projektanci wystąpili 
o wydłużenie terminu realizacji sporządzenia dokumentacji projektowo - kosztorysowej do 
końca stycznia przyszłego roku. W związku z tym te dwa zadania, tj. ZS w Lubrańcu- 
Marysinie w wielkości 127 294 zł przeniesione zostały na 2023 rok i w wielkości 128 032 zł 
w PCKZiU w Chodczu również przeniesione na przyszły rok. Ma to odzwierciedlenie 
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w przedsięwzięciach w WPF. Starostwo Powiatowe dokonuje przesunięć środków pomiędzy 
podziałkami klasyfikacji budżetowej w celu prawidłowej realizacji swojego planu 
wydatkowego.  Dokonuje się również przesunięć w planie wydatków w jednostkach 
oświatowych, tj.: szkoły, poradnie psychologiczno – pedagogiczne, CUW. Dokonuje się 
przesunięć między rozdziałami, działami i paragrafami i również między jednostkami na 
ogólną wartość 213 741,94 zł. To się odbywa wszystko bez zwiększenia ogółem środków na 
zadania oświatowe. Jednostki dokonują tych przesunięć w związku z potrzebami 
wynikającymi z prawidłowej realizacji budżetu. Chodzi tu między innymi organizację roku 
szkolnego 2022/2023, niezbędne zakupy towarów, usług, korekty odpisu na ZFŚS. Ponadto 
dokonuje się zwiększenia w planie wydatków w placówkach opiekuńczo – wychowawczych. 
We wszystkich placówkach opiekuńczo – wychowawczych jest dzieci więcej, w związku 
z tym niezbędna jest opieka całodobowa, bo są też dzieci kilkumiesięczne, dlatego zwiększa 
się plan wydatków głównie na wynagrodzenia i pochodne oraz na zakupy leków, 
podręczników w placówce Małgosia o kwotę 12 566 zł, w placówce Jaś o 35 514 zł, 
w placówce Przystań o 46 431 zł. PZD zmniejsza swój plan wydatków o kwotę 442 942 zł. 
W związku z oszczędnościami na zimowym utrzymaniu dróg za miesiąc listopad oraz 
oszczędnościami na zadaniach inwestycyjnych, zadaniach bieżących np. regulacja stanu 
prawnego. W dps-ach dokonywane są zmiany wydatków w związku z decyzją wojewody oraz 
jednostki wnoszą o przesunięcia swojego planu w zależności od potrzeb między podziałkami 
klasyfikacji budżetowej. W PCPR dokonuje się zmniejszenia wydatków o kwotę 382 427 zł 
w związku z mniejszą liczbą dzieci w rodzinach zastępczych i placówkach opiekuńczo – 
wychowawczych. Wydatki zmniejszą się w stosunku do poprzedniej uchwały o 2 433 262,91 
zł.  
Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś chciałby jeszcze zabrać glos? 
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to poprosił 
o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 15 grudnia 
2022 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 21 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 15 grudnia 2022 r. została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2022 stanowi załącznik nr 19 do niniejszego 
protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 15 grudnia 2022 r. zmieniająca uchwałę 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2022 stanowi załącznik nr 20 
do niniejszego protokołu.  
 

9) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2023- 2035 wraz z autopoprawką 
(tekst jednolity): 

 
a) przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2023 – 2035 wraz z  autopoprawką 
(tekst jednolity). 
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Przewodniczący Rady powiedział, że w dniu 15 listopada 2022 roku Zarząd Powiatu we 
Włocławku, przekazał Radzie Powiatu we Włocławku projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2023 – 2038. W dniach od 
24 listopada 2022 roku do dnia 29 listopada 2022 roku obradowały komisje rady, które 
dokonały analizy i oceny projektu uchwały. W dniu 29 listopada 2022 r. obradowała Komisja 
Budżetu i Finansów, która zapoznała się z opiniami stałych komisji.  
W dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2023 – 2035.  
Przewodniczący Rady poprosił Panią Jolantę Sakowską - Skarbnika Powiatu 
o przedstawienie, w imieniu Zarządu Powiatu, projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Włocławskiego na lata 2023 – 2035 z uwzględnioną z autopoprawką. 
Skarbnik Powiatu poinformowała, że WPF przygotowana została na lata 2023 – 2035, 
została skrócona do projektu budżetu o 3 lata, na co niewątpliwie miało tu wpływ 
wprowadzone po stronie dochodów, dochody ze sprzedaży nieruchomości, tj. na ul. Radosnej. 
Wprowadzono dochody w wielkości 1 556 610 zł. Termin zawarcia umowy został określony 
na luty 2023 r., więc po stronie dochodów wprowadziło się tą kwotę.  Przy omawianiu 
poprzedniego punktu, skarbnik mówiła, o zadaniu Infostrada Pomorza i Kujaw. Po stronie 
dochodów w związku z przeniesieniem zadania na rok 2023, wprowadziło się wielkość 
środków w wielkości 72 617,63 zł. Łącznie, jeżeli chodzi o dochody, to zostały one 
zwiększone w stosunku do pierwotnego projektu o 1 669 227,63 zł. Ponadto plan wydatków 
został zwiększony w stosunku do planu projektu budżetu o kwotę 470 758,41 zł, na co 
niewątpliwie mają wpływ zadanie Infostrada, dwa zadania dotyczące budowy boisk 
(dokumentacja) oraz wprowadzone nowe zadanie inwestycyjne na wartość 130 000 zł, tj. 
dokumentacja projektowo – kosztorysowa – Rewitalizacja zespołu budynku starego szpitala 
przy ul. Stodólnej z przeznaczeniem na cele administracyjno – biurowe.  Wiąże się to z tym, 
że jest uruchomiony rządowy program odbudowy zabytków i jest możliwość, aby jednostki 
samorządu terytorialnego występowały o dofinansowanie w wysokości 98% do zadań 
związanych z ochroną zabytków. W związku z tymi zmianami, uległ zmianie załącznik nr 3 
do projektu budżetu, co jest widoczne w autopoprawce – 470 758,41 zł oraz kwota 
przychodów została zmniejszona do wysokości 17 594 046,49 zł. W związku ze zmianami, 
które zostały przyjęte w poprzednich punktach, tj. budżecie roku bieżącego, również kredyt 
uległ zmianie z uwagi na to, że nadwyżka przewidziana w bieżącym roku ma niewątpliwie 
wpływ na następny rok i kredyt uległ zmniejszeniu.       
 
b) przedstawienie opinii komisji, 
 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Włodzimierza Kaczmarka - Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie zbiorczej opinii komisji analizujących projekt uchwały 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 
2023 – 2038 wraz z opinią Komisji Budżetu i Finansów. 
Pan Włodzimierz Kaczmarek – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów w dniu 29 listopada 2022 r. odbyła 
posiedzenie, na którym analizowała projekt uchwały dotyczący uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2023-2038. Komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Włocławskiego na lata 2023 -2038 (wyniki głosowania: „za” - 6, „przeciw” - 0, 
„wstrzymuję się” - 0). Komisja zapoznała się z opiniami poszczególnych komisji. Stwierdziła, 
że komisje nie podjęły wniosków i pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2023 -2038. 
W świetle powyższego Komisja Budżetu i Finansów przedstawiła Zarządowi Powiatu 
pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
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Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2023 -2038. 
 
c) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że w materiałach na sesję radni otrzymali uchwałę 
nr 2/WPF/2022 Składu Orzekającego Nr 7 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy 
z dnia 28 listopada 2022 r. w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym projekcie uchwały 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego.  
Regionalna Izba Obrachunkowa wyraziła pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2023 – 2038.  
Stanowi ona ważny akcent oceny projektu uchwały. Uchwałę tę radni otrzymali 
w materiałach przesłanych na dzisiejszą sesję, co dało możliwość zapoznania się z nią do dnia 
sesji. Z tego powodu Przewodniczący Rady nie widzi potrzeby jej przedstawiania.  
Przewodniczący powiedział, że jeżeli nie usłyszy sprzeciwu, a sprzeciwu nie było, to 
przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 
Uchwała nr 2/WPF/2022 Składu Orzekającego Nr 7 Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Bydgoszczy z dnia 28 listopada 2022 r. w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym 
projekcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.  
 
d) dyskusja, 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2023 – 2035 wraz 
z autopoprawką. 
Radni nie podjęli dyskusji.  
 
e) głosowanie. 
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania projektu uchwały wraz 
z autopoprawką. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 21 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 15 grudnia 2022 roku została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2023 – 2038 stanowi załącznik nr 23 do 
niniejszego protokołu. 
Autopoprawka stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2023 – 2035 (tekst jednolity) stanowi załącznik 
nr 25 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 15 grudnia 2022 r. w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2023 – 2035 stanowi 
załącznik nr 26 do niniejszego protokołu. 
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10) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Włocławskiego na 2023 rok: 

 
a) przedstawienie projektu budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2023 wraz 

z autopoprawką (tekst jednolity). 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że w dniu 15 listopada 2022 roku Zarząd Powiatu we 
Włocławku, działając na podstawie art. 238 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach 
publicznych, przekazał Radzie Powiatu we Włocławku projekt uchwały w sprawie 
uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2023. W dniach od 24 listopada 2022 r. 
do 29 listopada 2022 r. obradowały komisje, które dokonały analizy i oceny projektu uchwały 
budżetowej. W dniu 29 listopada br. odbyło posiedzenie Komisji Budżetu i Finansów, która 
stosownie do zapisów uchwały nr XXX/257/21 Rady Powiatu we Włocławku z dnia 
30 czerwca 2021 roku w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Powiatu 
Włocławskiego przedłożyła opinie poszczególnych komisji wraz z własną opinią.  
Przewodniczący Rady poinformował, że w dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali 
autopoprawkę do projektu uchwały.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Gołębiewskiego – Starostę Włocławskiego 
o przedstawienie ogólnych założeń do projektu budżetu powiatu na rok 2023. 
Pan Roman Gołębiewski – Starosta Włocławski podziękował za pracę nad budżetem na rok 
2023. Starosta podziękował współpracownikom, zarządowi, radnym za pracę w komisjach 
w kolejności, w której nad tym budżetem wspólnie pracowało się. Szczegółowo budżet został 
omówiony na komisjach. Starosta cieszy się z tej merytorycznej dyskusji, sugestii mającej na 
celu dobro powiatu. Nigdzie nie wkradły się tutaj jakieś podziały poza merytoryczne. Powiat 
jest przykładem, jak to powinno funkcjonować. Należy się cieszyć, że można przedstawić 
radzie budżet ambitny, rozwojowy. Już sama kwota wydatków blisko 172 mln zł mówi sama 
za siebie. W perspektywie 4 – letniej, starosta cieszy się, że ten budżet udało się powiatowi 
podwoić, mimo tego, że różne rzeczy dzieją się z wpływami z PIT-u, subwencjami. Bardzo 
duży wpływ miałaby tutaj składka zdrowotna, byłoby to kilka czy kilkanaście mln zł, które 
równoważyłyby się po stronie dochodowej i rozchodowej, i jeszcze ten budżet byłby wyższy, 
ale mimo tego, ta kwota jest bardzo ambitna nawet w porównaniu z powiatami sąsiednimi. 
Można takie kwoty proponować przede wszystkim, dlatego, że na ta chwilę powiat 
włocławski nie posiada żadnego zadłużenia, kredytu, ale także, dlatego, że jest się dość 
skutecznym w pozyskiwaniu środków zewnętrznych czy to od strony rządowej, samorządu 
województwa kujawsko – pomorskiego i przedstawicielowi, który obecny jest na sesji, ale 
także pani minister, parlamentarzystom za współpracę starosta bardzo podziękował. Służy to 
przede wszystkim mieszkańcom. Budżet posiada deficyt, po tym jak wprowadziło się dzisiaj 
kolejne zmiany, pozytywne, uwzględniając nadwyżkę z roku obecnego, o której wie się, że 
będzie występować, uwzględniając dochody z umówionego aktu notarialnego na ul. Radosną, 
realne potrzeby kredytowe na te chwilę, choć może być różnie. Taka sytuacja miała miejsce 
w latach poprzednich, tj. kwota niecałych 11 mln zł, przy założeniu, że w budżecie są rezerwy 
blisko na 4,5 mln zł. Czy te potrzeby będą takie, większe, bądź mniejsze, bardzo trudno 
przewidzieć. Czasy są dość niepewne, trudne. Liczy się także na kolejne nabory, z różnych 
źródeł finansowania czy środki na inwestycje potrzebne będą większe, czy mniejsze, tutaj 
scenariusz napisze życie.   Na dzień dzisiejszy starosta może powiedzieć to, że kwota 70 mln 
zł inwestycji jest to kwota inwestycji, którą w przyszłym roku wykona się, bo dotyczy to 
przede wszystkim budowy PCZ, jego kontynuacji. Na dniach składa się wniosek 
o dofinansowanie w ramach RPO województwa kujawsko – pomorskiego w ramach 
ogłoszonego konkursu w ramach starej perspektywy finansowej na lata 2014 – 2020.  
Korzystając z okazji, z obecności pana radnego S.Pawlaka – pan starosta bardzo serdecznie 
podziękował za współpracę i poprosił o wspieranie, o dobre słowo, także w przypadku tego 
wniosku. Nikogo na tej sali nie trzeba przekonywać, że jest to inwestycja zarówno 
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o znaczeniu powiatowym, ale i regionalnym, ważna, potrzebna. Wnioskuje się po to, aby 
jeszcze lepiej ją wyposażyć. Na tę chwilę zakłada się, że w połowie roku uda się wejść do tej 
instytucji i obsługiwać pacjentów. Oczywiście planuje się kontynuację budowy dróg, trwa już 
inwestycja Koszanowo – Lubraniec – 6 km odcinek, trwa budowa 4 chodników, te 2 
inwestycje dofinansowane z Rządowego Funduszu Inwestycji Strategicznych Polski Ład. 
Czeka się na rozstrzygnięcie konkursu ogłoszonego przez wojewodę z Rządowego Funduszu 
Rozwoju Dróg. Tutaj chciałoby się przebudować drogę w gminie Choceń, ale wykonać też 
remonty 3 odcinków dróg w Lubaniu, Dąbiu, w gminie Lubraniec. Planuje się także, wzorem 
roku 2022, bo tak się składa, że wczoraj odebrało się technicznego odbioru mostu w samym 
Lubrańcu, w przyszłym roku przebudować most w gminie Choceń, w miejscowości 
Borzymowice. Starosta ma nadzieję, ze w przypadku dróg, nie powiedziało się ostatniego 
słowa.  Tak, jak starosta mówił, są zapowiedzi kolejnych naborów z Rządowego Funduszu 
Inwestycji Strategicznych. Tutaj kolejność nieprzypadkowa. Będzie się chciało aplikować czy 
o drogi Lubomin – Izbica Kuj., Polówka – droga w gminie Brześć Kuj.,  droga Czerniewiczki 
– Ossówek – gmina Kowal. Po głębszym zastanowieniu, uzgodnieniu, z dyrektorem PZD, 
w miesiącu styczniu wprowadzi się także kolejne dokumentacje drogowe, tak, aby 
przygotować się do naboru kolejnego u wojewody w sierpniu. Także czeka wewnętrzna 
dyskusja i o drogi, i PCZ. Bardzo ważnym elementem inwestycyjnym przyszłego roku jest 
także przygotowanie się do nowej perspektyw finansowej Unii Europejskiej. Dlatego też 
w budżecie jest kilka dokumentacji dotyczących budynków oświatowych, dotyczy to szkoły 
w Lubrańcu – Marysinie, termomodernizacji tego budynku, budowy sali sportowej przy nim, 
budowy sali w PCKZiU w Chodczu. Chce się myśleć i zaprojektować budynek dydaktyczno 
– edukacyjny w Kowalu z przeznaczeniem na szkolnictwo zawodowe. Chciałoby się 
wymienić źródła ciepła we wszystkich jednostkach, tak, aby były one bardziej ekonomiczne. 
Myśli się jeszcze o większym rozwoju, diagnostyki w jednostce medycznej - budynek E. 
Chce się opracować dokumentację na umieszczenie rezonansu i rozbudowy tego budynku. 
Dlaczego taki zakres inwestycji, bo taki zakres wpisuje się w nowy program operacyjny 
fundusze europejskie dla kujaw i pomorza. Są to środki, z których powiaty mogą korzystać 
przede wszystkim ochrona środowiska, szkolnictwo zawodowe i ochrona zdrowia. W tej 
dziedzinie powiat chce się przygotować. Bardzo ważny, potrzebny element zadań 
inwestycyjnych – przygotowanie do nowej perspektywy Unii Europejskiej. Starosta cieszy się 
z faktu, że w budżecie są inwestycje tylko takie bądź takie, które będą służyć pozyskaniu 
środków zewnętrznych. Tak do spraw inwestycyjnych w powiecie włocławskim podchodzi 
się od wielu lat. Starosta nie kojarzy inwestycji, która od 4 lat została wykonana w całości ze 
środków budżetu powiatu włocławskiego. Tę drogę będzie się chciało utrzymać. Starosta ma 
nadzieję, że jak radni spotkają się za rok, to będzie można powiedzieć, że kwota ponad 70 
mln zł jeszcze wzrosła. Chce się kontynuować całą działalność społeczną, którą do tej pory 
realizowało się, chodzi o wsparcie OSP, klubów sportowych, przekazywaniu środków na 
renowację zabytków. Planuje się wydarzenia kulturalne z udziałem mieszkańców. Frekwencja 
na tych spotkaniach pokazuje, że są ważne i potrzebne. Starosta zaprosił na tradycyjną XX 
Powiatową Wystawę Stoły Wigilijne, która odbędzie się w dniu 18.12.2022 r. Przewidziało 
się środki na podwyżki dla wszystkich pracowników w kwocie 500 zł na etat. Różna dyskusja 
się pojawiała, można pewnie powiedzieć, że można byłoby więcej, natomiast starosta cieszy 
się, że jest to kontynuacja podwyżek, które były przez całe 5 lat, piąty rok, za który będzie się 
odpowiadać za powiat. Dało to przyzwoitą kwotę i starosta myśli, że jest to odpowiedzialne 
podejście, jeżeli patrzy się na funkcjonowanie jednostek, pomocy społecznej, Powiatowego 
Urzędu Pracy, gdzie finansuje się go wspólnie z Urzędem Miasta a prowadzony jest przez 
powiat. Starosta cieszy się, że w ostatnich dniach otrzymało się pozytywną decyzję 
o dofinansowaniu na prowadzenie powiatowych przewozów pasażerskich. Rozwija się w roku 
2023 o kolejną linię, funkcjonuje 6, z czego 3 służą komunikacji powiatowych szkół czy 
strefie brzeskiej. Będzie kolejna 4 linia w tej strefie. Chce się kontynuować projekt 
szkoleniowy skierowany dla mieszkańców powiatu i całego województwa. W 100% 
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sfinansowany ze środków RPO Województwa Kujawsko – Pomorskiego.  W tym roku kończą 
się trzy poprzednie projekty z sukcesem. Wszystkie zadania zostały zrealizowane. Na 
przyszły rok został jeden projekt. Z niecierpliwością czeka się na konkursy, nie tylko te 
infrastrukturalne, ale miękkie. Z nowej perspektywy będzie się chciało to kontynuować. 
Zabezpieczyło się większe środki na funkcjonowanie pieczy zastępczej, bo jest to duży 
problem w ostatnim czasie, zarówno o pieczę instytucjonalną realizowaną przez placówki, jak 
i przez rodziny zastępcze. Po pierwsze wzrosła kwota, jaką powiat musi przekazywać 
zastępczym rodzinom. Oczywiście rosną koszty utrzymania w placówkach, ale co najgorsze 
rośnie znaczna ilość dzieci, które w tej pieczy powinny być umieszczone. Tutaj oczekuje się 
rozwiązań systemowych. Budżety dps – ów są zbilansowane. Także, jeśli chodzi o podwyżki, 
będzie się jak najszybciej wprowadzić kwoty nowego utrzymania, wydać zarządzenie 
starosty, tak, aby zwiększyć jeszcze dochody jednostek. W przekonaniu starosty, budżet – 
rozwojowy, ambitny, rozwiązujący wiele problemów inwestycyjnych, infrastrukturalnych, ale 
także niezapominający o sprawach kulturalnych, społecznych, socjalnych, edukacyjnych.  Pan 
starosta bardzo podziękował, że na komisjach był przyjęty jednogłośnie. Dzisiejsze zmiany, 
omówione przez panią skarbnik, w momencie WPF wprowadzającej większą nadwyżkę 
z roku 2022, bo już wiadomo, że ona będzie powyżej 6 mln zł, jeszcze lepiej o tym budżecie 
świadczy. Starosta poprosił Wysoką Radę o przyjęcie tego budżetu. Jeśli on zostanie przyjęty, 
zarząd i współpracownicy przystąpią do pracy nad jego realizacją.  
 
b) przedstawienie opinii komisji, 
 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Włodzimierza Bogdana Kaczmarka – 
Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów o przedstawienie zbiorczej opinii komisji 
analizujących projekt budżetu powiatu wraz z opinią Komisji Budżetu i Finansów. 
Pan Bogdan Kaczmarek – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, 
że Komisja Budżetu i Finansów, stosownie do zapisów § 5 ustęp 3 i 4 uchwały Nr 
XXX/257/21 Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 czerwca 2021 r. w sprawie trybu prac 
nad projektem uchwały budżetowej Powiatu Włocławskiego odbyła w dniu 29 listopada 2022 
r. posiedzenie, na którym pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2023 (wyniki głosowania: „za” – 6, przeciw” – 0, 
„wstrzymuję się” - 0). Komisja Budżetu i Finansów w myśl § 5 ustęp 4 w/w uchwały 
zapoznała się z opiniami komisji, które pozytywnie zaopiniowały projekt budżetu Powiatu 
Włocławskiego na rok 2023. Poszczególne komisje nie sformułowały wniosków. W świetle 
powyższego Komisja Budżetu i Finansów przedstawiła Zarządowi Powiatu pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 
2023. 
 
c) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że Uchwałą Nr 2/P/2022 z dnia 28 listopada 2022 r. 
Skład Orzekający Nr 7 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy wyraził opinię 
o projekcie uchwały budżetowej Powiatu Włocławskiego na 2023 rok oraz Uchwałą Nr 
2/Dpr/2022 z dnia 28 listopada 2022 r. Skład Orzekający Nr 7 Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Bydgoszczy wyraził opinię o możliwości sfinansowania deficytu 
przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej Powiatu Włocławskiego na 2023 rok. 
Regionalna Izba Obrachunkowa wyraziła pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie 
uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na 2023 r. oraz wyraziła pozytywną opinię 
o możliwości sfinansowania planowanego deficytu przedstawionego przez Powiat 
Włocławski w projekcie uchwały budżetowej na 2023 r. Stanowią one ważny akcent oceny 
projektu uchwały.  
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Uchwały tę radni otrzymali w materiałach przesłanych na dzisiejszą sesję, co dało możliwość 
zapoznania się z nimi do dnia sesji. Z tego powodu nie widzę potrzeby ich przedstawiania.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy sprzeciwu, to przejdzie do realizacji 
kolejnego punktu porządku obrad. Radni nie złożyli sprzeciwu.  
 
Uchwała Nr 2/P/2022 z dnia 28 listopada 2022 r. Skład Orzekający Nr 7 Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Bydgoszczy wyraził opinię o projekcie uchwały budżetowej Powiatu 
Włocławskiego na 2023 rok stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Nr 2/Dpr/2022 z dnia 28 listopada 2022 r. Skład Orzekający Nr 7 Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Bydgoszczy wyraził opinię o możliwości sfinansowania deficytu 
przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej Powiatu Włocławskiego na 2023 rok 
stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu. 
 
d) dyskusja, 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem budżetu Powiatu na rok 2023 wraz 
z autopoprawką.   
Radny Wojciech Zawidzki powiedział, że budżet był szczegółowo omówiony na komisjach. 
Wiele rzeczy było sugerowanych i w głosowaniu radni wyrazili, że są „za” przyjęciem tego 
budżetu. Radny chciałby przedstawić punkty, które są sugerowane, tutaj już nie mówi się 
o autopoprawkach, bo jest za późno, ale chociaż do wykorzystania w trakcie realizacji 
budżetu w ciągu roku tematów, z którymi radni się nie zgadzają. Jest okres 
nieprzewidywalnego deficytu, nieprzewidywalnych kwot na pozyskanie zewnętrznych 
pieniędzy na inwestycje, więc trzeba się bardziej opierać na realiach własnych. Każda forma 
oszczędzania jest wskazana. Wydać zawsze można zdążyć, ale pozyskać często nie da się 
rady. Trzeba przypomnieć, że większość inwestycji tych minionych w ostatnich latach, gdyby 
nie pieniądze centralne, to byłyby bardzo skromne. Czy to powiaty, czy gminy opierały się 
w większości na pozyskanych pieniądzach z różnych programów centralnych, dlatego radni 
nie wnoszą wiele do tematów inwestycyjnych. Pan Starosta z zarządem podchodzi dosyć 
rozsądnie, realnie, ostrożnie do tych inwestycji, oby tak dalej, ale są takie punkty, gdzie radni 
sugerują i uważają, że jest możliwość do wykorzystania w ciągu roku tych sugestii, które 
winny w tym okresie trudnym, a nie wiadomo, jaki będzie następny rok i następny. Zbliża się 
okres wyborczy. Nigdy nie wiadomo, co będzie po wyborach. Tak to bywa przeważnie. 
Radny uważa, że niektóre wydatki powinny być skorelowane w ciągu roku. Jeden, który 
radny powtarza akurat i koledzy też się zgadzają, powinien być w ogóle wycofany. Mowa 
o dotowaniu Anwilu, klubu zawodowego. To jest taka, ktoś powie mała kwota, ale w obliczu 
niepewności finansowej, a potrzeby też wynagradzania chociażby pracowników, bo nie 
nadążą te podwyżki, mimo dobrego kierunku podwyżek dla pracowników, to za inflacją nie 
nadąża. To daleko odbiega od tego procentu 15- 16% inflacji. Są też inne paragrafy, które 
koledzy w szczegółach przedstawią. Jest to suma sięgająca prawie 2 mln zł na te różne cele 
promocyjne. Pani Skarbnik wie, o jakie paragrafy chodzi. I tutaj nad tym powinno się 
zastanowić. Radny nie mówi o tym, żeby nie było niczego, ale rozsądek wskazuje, że 
powinno się pomyśleć troszeczkę, no przynajmniej w tych okresach, o skromności większej, 
o przeanalizowaniu tych paragrafów i powiedzenie dobrze, nie 100% wystarczy 70% może 
50%.  Jak przyjdą tłuste lata, to będzie można sobie na to pozwolić. Dlatego prośba radnego 
jest taka żeby, mimo że jest za tym budżetem, to żeby te punkty wyartykułować na konkretne 
cele. Koledzy będą musieli jeszcze troszeczkę podpowiedzieć, dopowiedzieć, w jakich 
kierunkach, na co powinno się zwrócić uwagę. Takie jest zdanie radnego.   
Radna Ewa Kończyńska powiedziała, że jest oczywiście za uchwaleniem tego budżetu, ale 
chciałaby wyrazić swoje myśli. Wszyscy wiedzą, że z próżnego nikt nie naleje. To jest 
pierwszy punkt. Wszyscy wiedzą, jak aktualnie rządzi się Polska. W Polsce jest wprowadzony 
tzw. Polski Ład, zrównoważony rozwój, Regionalny Program Operacyjny. Są to wszystko 
zasługi Pana Prezesa Jarosława Kaczyńskiego i jego rządu, PIS -u, czyli prawicy, głównie 
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PIS-u i to, co jest tu i to, co w tej chwili jest wykonywane przez ten budżet, to przede 
wszystkim jest zasługa Pana Prezesa i radna oddała hołd i brawa za to, że tak rządzi Polską. 
Następnie radna powiedziała, że jest bardzo zadowolona z rządów Pana Starosty, który potrafi 
te środki przetworzyć na rozwój powiatu i mieszkańcy, a radna, która jest ich reprezentantem,  
Zadowoleni z tego, że tak rozwija się Polska i powiat włocławski.  Radna zauważyła, że to, co 
wszystko jest budowane bez kredytów, że rozwijają się OSP, Koła Gospodyń Wiejskich, że są 
podwyżki pensji w służbie zdrowia, że są podwyżki pensji urzędników, że są podwyżki pensji 
nauczycieli. Tego by się nie stworzyło, gdyby nie przyszły środki państwowe, z centrali 
zarządzane przez ten rząd. Oby tak dalej Polska się rozwijała, jak w tej chwili, żeby to się nie 
zmieniło i żeby żaden wróg w tym nie przeszkodził.  
Radny Jerzy Pawłowski przypomniał, jakie samorząd ma cechy: samodzielność, 
samorządność, samofinansowanie. Jeżeli mówi się o innych organach, które mają wpływ na 
działalność samorządu, to ten samorząd traci charakter. Jest samorządem, jest relacja płynna, 
gdzie samorząd przestaje być samorządem, bo jest zależny od organów a wtedy staje się jakąś 
instytucją w jakimś systemie prawno – ekonomicznym, ustrojowym, ale to w kwestii tylko do 
głosu pani Kończyńskiej. Budżet powiatu włocławskiego wygląda liczbowo bardzo dobrze. 
Kwoty -170 mln zł w porównaniu do kwot poprzednich lat robią wrażenie. Należy pamiętać, 
że relacje cenowe zmieniły się i zmieniają się bardzo. Ten rok i przyszły to będzie rewolucja. 
Budżet o słabości od zależności od innych instytucji, organów – to struktura dochodów. 
Radny przytoczył, jaka jest struktura. Dochody własne budżetu – 40 mln zł, subwencje – 41 
mln zł, dotacje celowe z funduszy celowych – 8 mln zł, fundusze celowe – 22 mln zł, środki 
inwestycyjne z administracji rządowej – 1,2 mln zł, środki europejskie- 38 mln zł - jest to 
inny charakter środków finansowych, wykorzystanie programów, konkursy, ocena, walidacja 
inwestycji. Widać tu, jaka jest słabość powiatu w tych dochodach własnych i tu jest zależność 
od administracji rządowej. Mimo tych zależności, powiat starał się na przestrzeni ostatnich 
20 lat, pod względem finansowym prowadzić gospodarkę finansową, chyba dobrą, bo jaka 
zbudowała się stabilność, siła finansowa tych budżetów z ostatnich 20 lat, że to widać, że są 
wykorzystywane nadwyżki z poprzednich lat budżetowych to mają wpływ np. brak 
zadłużenia powiatu przez ten okres całej działalności samorządu. W poprzednim roku też 
radny mówił, wpadka z raportu o stanie gminy za I rok funkcjonowania, że nadwyżka, jaka 
powstała w wysokości milionów to właśnie jest brak aktywności zarządu itd. To jest wpadka, 
która nie jest do wymazania, bo to jest w zapisie, a to jest niezgodne z oceną sytuacji pod 
względem ekonomicznym i w ogóle prawnym. Ta dobra sytuacja finansowa z lat 
poprzednich, można mówić, że finansowo bardzo powiat też stabilnie stoi i realizuje wydatki 
budżetowe. Dalej radny powie o dużej zależności od administracji rządowej budżetu. To są 
właśnie wydatki na inwestycje drogowe – 33 mln zł, odjąć fundusz rządowe – kilkanaście 
milionów zł, to zostają środki własne. Następnie budowa PCZ - to są środki unijne, to jest 
inny charakter środków finansowych i należy to mieć na uwadze. Te inwestycje praktycznie 
ograniczają budżet, bo w wydatkach inwestycyjnych w tej kwocie 66 mln zł, na pozostałe 
dziedziny to są małe nakłady, szczególnie na oświatę, politykę społeczną. Oświata ma środki 
rzędu paru tys. zł, tak samo polityka społeczna czy kultura, sport. Radny zwrócił uwagę na 
nakłady bieżące, które budzą obawę radnego. Wielkość środków na remont w placówkach 
oświatowych, remont sali i zaplecza socjalnego. W obecnym czasie inflacyjnym, radny ma 
obawę czy te środki wystarczą. Radny podkreślał i w ubiegłym roku, i obecnym, że brak jest 
wydatków na rozbudowę DPS Rzeżewo.  Kiedy był koronawirus, to wówczas mówiło się 
o dps – ach, było się zainteresowanym, teraz zaczyna się mniej. Widać, jak tam są potrzebne 
nakłady, aby poprawić tą sytuację lokalową i socjalną. Radny podkreślił, że są niskie nakłady 
na remonty oświatowe.  Radny zwrócił uwagę, że sprawy inwestycyjne samorządu, Bank 
Gospodarstwa Krajowego, który finansuje te wszystkie fundusze, Polski Ład, organizuje, 
zbiera i opracowuje materiały, to są materiały typu inwestycje w samorządach w czasie 
kryzysu. Radny odesłał do stron konferencji czy to Wydziału UMK, czy BGK i tam są już 
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opracowania na temat czasy kryzysu. Ten budżet powiatu jest realizowany w czasach 
kryzysu, kryzysu energetycznego, inflacji i innych braków.  
Radny Wojciech Rudziński powiedział, że dobrze, że te środki z KPO, te programy rządowe 
działają, ale to są środki – można powiedzieć pożyczane.  Państwo się zadłuża, banki emitują 
obligacje, obligacje są oprocentowane gdzieś 8%, w przyszłym roku może będą i 13% plus 
inflacja. Wnukowie, prawnukowie będą te długi spłacać. W czasie kryzysu, który nadchodzi, 
inwestycje są potrzebne i może jakoś to się przetrwa.  Co do budżetu, to radny uważa, że jest 
ładnie, pięknie spięty. Radny złożył gratulacje panu staroście i życzył sobie, aby budżet 
państwa podobnie był tak spinany ładnie.   
Starosta Włocławski podziękował za te pytania, sugestie.  Zaznaczył na wstępie, że nigdy na 
tej sali nie dał się wciągnąć w dyskusję polityczną, ogólnokrajową i będzie robił wszystko, 
aby w taką dyskusję nie dać się wciągnąć. Jest starostą powiatu włocławskiego, 
samorządowcem i odpowiada za potrzeby 85 000 mieszkańców i w takim charakterze zawsze 
będzie się wypowiadał i bardzo też poprosił, aby tak tutaj dyskutować. Faktem jest, że 
w ostatnim czasie następuje przekierunkowanie pozyskiwania środków przez samorządy 
wszystkie w Polsce w różnych konkursach ogłaszanych czy to przez stronę rządową, czy 
województwo kujawsko-pomorskie, organizowane w ramach Regionalnego Programu 
Operacyjnego, natomiast wpływy stricte z udziału w podatkach PIT i CIT, i subwencji maleją, 
nie licząc subwencji oświatowej, którą „sami sobie wypracowało się” tym, że powiatowa 
oświata się rozwija i coraz więcej jest uczniów w szkołach. Starosta cieszy się i z tych, 
i z tych środków, i każdemu za nie dziękuje. To, że potrafi się te środki pozyskiwać w taki, 
bądź w inny sposób, to świadczy o skuteczności. Czy taki model jest lepszy, czy taki? 
Starosta może swoją ocenę mieć, ale niech decydują o tym politycy w Warszawie. Starosta 
chciałaby, żeby być rozliczanym na zasadzie skuteczności, z tego, jak odnajduje się w danych 
w systemach. Można o tym dyskutować wiele godzin. Starosta cieszy się, że ten budżet ma 
170 000 000 zł z różnych źródeł. Można szukać jeszcze 10 innych i starosta poprosił 
wszystkich o współpracę, aby wspólnie tych środków szukać i je pozyskiwać. Faktem jest, że 
przez ostatnie 4 lata, nawet po uwzględnieniu rekompensat związanych z udziałami w PIT, 
budżet powiatu włocławskiego stracił 11 000 000 zł. To są obiektywne wyliczenia. Są 
rekompensaty w postaci dofinansowań do inwestycji. Pan starosta będzie zabiegał 
o wszystkie środki zewnętrzne. Po tej wstępnej dyskusji, które środki są ważniejsze czy 
centralne, czy inne, pan starosta stwierdził, że wszystkie są równie ważne, byleby służyły 
mieszkańcom i o wszystkie będzie walczył. O systemie samorządu można dyskutować wiele 
godzin, natomiast na pewno nie przy okazji uchwalania budżetu na kolejny rok. Pan starosta 
podziękował wszystkim jeszcze raz za współpracę, stronie rządowej, samorządowej za to, że 
te środki z różnych najróżniejszych źródeł trafiają. To nieźle świadczy o powiecie. Na temat 
promocji pan starosta powiedział, że nawet uwzględniając ten Anwil, który służy także 
mieszkańcom powiatu włocławskiego w takiej samej mierze, wydaje się mniej niż 
poprzednicy w roku 2018. Jaka inflacja była przez ten czas, każdy wie. Można mieć różne 
spojrzenie z wielkim szacunkiem do pana radnego, ale przy swoich zdaniach pozostanie się. 
To są fakty, liczby, z którymi dyskutować nie można. Jeśli chodzi o wydarzenia kulturalne, 
dwa przeciwstawne wnioski, bo pan radny Zawidzki mówił, żeby je ograniczać, pan radny 
Pawłowski mówił, że na kulturę przeznacza się za mało. Pan starosta powiedział, że nie robi 
się nic nadzwyczajnego w porównaniu nawet z samorządami sąsiednimi. Robi się to dla 
mieszkańców w hołdzie w podziękowaniu im za to, co robią w ochotniczej strażach 
pożarnych, kołach gospodyń wiejskich, w wielu innych dziedzinach życia i naprawdę te 
środki nie są jakieś bardzo wysokie. Ta kwota na pewno taka nie jest, jak tutaj padła. Chce się 
te 3 spotkania z mieszkańcami zapewnić, wspierające przy okazji tego spotkania także koła 
gospodyń wiejskich, bo przy okazji takiego spotkania przekazuje się środki, bo inaczej nie 
można, dla kół gospodyń wiejskich w nich uczestniczących. Robi się to na poziomie nawet 
kilku gmin w powiecie włocławskim. Nic tutaj nadzwyczajnego nie robi się, przede 
wszystkim dla mieszkańców. Frekwencja najlepiej pokazuje, jak to jest potrzebne. Jeśli 
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chodzi o edukację, to wykonało się dwie sztandarowe inwestycje w tej w tej kadencji. 
Obecnie przygotowuje się do kolejnych, wprowadza się remonty w szkole w Lubrańcu, 
w szkole w Izbicy Kuj., w szkole w Kowalu. Budynki powiatowe wyglądają przyzwoicie. 
O dobrej działalności w oświacie świadczą bardzo mocno rosnące nabory i to, że ta 
subwencja w tym roku tak znacząco wzrosła. Kontynuuje się transport do szkół. Starosta 
uważa, że w oświacie robi się sporo dobrego, nie mówiąc o tych planach, które ma się na 
najbliższą perspektywę finansową Unii Europejskiej. Starosta będzie tego bronił. Jeśli chodzi 
o dps, to w Polsce opieka społeczna, socjalna idzie w kierunku deinstytucjonalizacji. Dotyczy 
to zarówno dps- ów, jak i wielofunkcyjnych placówek opiekuńczo-wychowawczych. Nie ma 
w Polsce źródła, z którego można pozyskać środki czy to na dps, czy na wielofunkcyjną 
placówkę opiekuńczo-wychowawczą. Bardzo trudno będzie powiatowi wygospodarować 
kilka, pewnie blisko teraz 10 000 000 zł na rozbudowę DPS -u bez pozyskania środków 
zewnętrznych, dopóki nie zmienią się rozwiązania systemowe. W roku bieżącym podwyżki to 
jest około 11% funduszu wynagrodzeń, pewnie troszkę poniżej inflacji. W roku 2018 była to 
kwota porównywalna, na pewno było to znacząco powyżej inflacji. W całej średniej gdzieś 
w tej potrzebie można się odnaleźć, mimo tego, że dochody bieżące nie rosną, to rozwiązanie 
znajduje się. Starosta bardzo się cieszy, że przez 4 lata, co roku te podwyżki były, które 
wspólnie z piątym rokiem dały 1600 zł na etat. Wydaje się, że dość przyzwoicie. Natomiast 
w poprzednich latach było to 700 zł i bardzo często nie obejmowało pracowników domów 
pomocy społecznej. Jest to bardzo trudny mechanizm, bo jeżeli znacznie wzrosną koszty 
utrzymania w domach pomocy społecznej, to nie będzie przyszłych mieszkańców. Pan 
starosta uważa to za słuszne, wymarzone, przyzwoitą kwotę realizującą politykę płacową 
sposób prawidłowy. Starosta powiedział, że podsumowaniem wypowiedzi niech będzie takie 
stwierdzenie, nieważne czy te środki są rządowe, samorządowe, z PIT-u, subwencji, z wielu 
innych źródeł, bo to też są inne źródła, będzie się tych środków szukać wszędzie. W rankingu 
najbardziej obiektywnym, w rankingu Wspólnoty Samorządowej, czasopisma, jeżeli chodzi 
o samorządy obiektywnego, to na koniec 2018 roku powiat był na 109 miejscu w Polsce.  
Sytuacja samorządów była porównywalna, być może inaczej funkcjonował system. W tej 
chwili jest się na miejscu 33 w Polsce. Te 2 lata, które teraz planuje się bardzo ambitne, to 
będzie się jeszcze wyżej, na drugim w województwie. To najlepiej pokazuje, że inwestycje 
idą w dobrym kierunku. A jeśli przy tym potrafi się jeszcze rozwiązywać problemy społeczne, 
kulturalno-oświatowe, sportowe nie posiadając żadnego zadłużenia, to podejście do budżetu 
jest właściwe i odpowiednie. Spojrzeń może być wiele, ale z takimi faktami dyskutować nie 
można. 
Radny Kazimierz Kaca powiedział, że w pierwszej kolejności podziękował za to, że można 
było się spotkać. Starosta poprosił przedstawicieli Klubu Wspólnota Samorządowa i to 
spotkanie dużo dało. Jeśli się rozmawia, to są z tego jakieś efekty.  To, że radni się pytają, że 
są pewne spostrzeżenia, to jest normalne. Jeśli byłoby się negatywnie nastawionym, to na 
komisji nie głosowałoby się „za”. Radni widzą plusy i minusy. Nie ma tak, żeby wszystko 
było idealne. Każdy ma swój punkt widzenia, zarząd, pan starosta, pani skarbnik, koalicja.  
To wyborcy rozliczą w najbliższych wyborach, a to, że powiat się rozwija, tego nie można 
kwestionować. Przecież radni nie kwestionują tutaj rozwoju. Tak jakby się kwestionowało 
i mówiło, że jest zastój, nie rozwija się. Radni tego nie mówią.  Na niektóre sprawy jest inne 
spojrzenie, to radni mają do tego prawo. Tu nie da się wymierzyć, wyłapać. Radny 
powiedział, że jedna osoba młoda, jak radny odchodził ze stanowiska starosty, powiedziała, 
że starsi żyją wspomnienia a młodzi żyją marzeniami. Radny nadal uważa, że powinni   
wszyscy, pan starosta jako jeden z najmłodszych i pozostali radni, żyć marzeniami. Należy 
zostawić te wspomnienia, bo pewne rzeczy zacznie się wyciągać, to można je wyciągać.  
Dzisiaj dyskutuje się o budżecie 2023 roku. Należy żyć tymi marzenia, niech się powiat 
rozwija, po to się przyszło, żeby ten powiat się rozwijał. Po to się jest. Czy przyszło się tylko 
po to, żeby tylko odsiedzieć? Radny ma kilka pytań. Radny chciałby, aby pan starosta 
spokojnie odpowiedział w sprawie Centrum Sportu. Jest 20 000 zł. Radni nie chce negatywnie 
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oceniać tego, że była opracowana dokumentacja, żeby iść w kierunku budowy. Sami radni za 
tym głosowali. Jaka jest perspektywa, jak to się będzie przedstawiać?  Są pytania w tym 
zakresie i radnych też by to interesowało. Z wieloma osobami rozmawiało się i wiele osób 
bardzo się cieszyło. To byłoby takie centrum, które by świadczyło usługi dla całego powiatu.  
Radny chciałby, aby pan starosta to przedstawił. Jest to nagrywane i mieszkańcy usłyszą pana 
starosty stanowisko. Pan starosta jest najlepiej zorientowany, zarząd i koalicja. Radny zgadza 
się z tym, co powiedział pan starosta, że każda złotówka powinna być wsparta drugą 
złotówką. Jeśli będzie 1 zł czy 90 – 85 – 75 gr, to będzie dobrze. Nikt tego nie kwestionuje, 
tak powinno być. Radny zgadza się z panem starostą, z radnymi, którzy mówią, że nieważne, 
czy te środki przychodzą przez budżet Sejmiku Wojewódzkiego, z Unii Europejskiej czy 
z budżetu centralnego, od wojewody itd. Niech przychodzą.  Wbrew temu, co się mówi, jest 
się powiatem opóźnionym, nie w sensie, jako powiat, ale w sensie, jako teren. Jest się 
opóźnionym i tego się wstydzić nie można. Powinno się sobie uprzytomnić. To, że schodzą te 
środki, to radny uważa, że schodzą, schodziły i będą schodzić. Taka jest tutaj radnych rola. Im 
więcej środków zejdzie, tym powinno się być bardziej zadowolonym.  Nie powinno się 
patrzeć, że tylko nasz budżet. Radny już kiedyś powiedział, że budżet jest istotny i ważny, ale 
nie jedna firma na terenie powiatu teraz inwestując, inwestuje więcej jak budżet powiatu. 
Powinno się stwarzać te warunki.  I są stwarzane warunki.  Radny tego nie twierdzi. Radny 
podziękował za niedzielne spotkanie. Tak powinien wyglądać samorząd, przychodzi się, 
spotyka na sali obrad.  Radny rozmawiał z jedną osobą, ogromne środki zainwestowane są 
w rozwój powiatu. To jest całość powiat, nie patrząc tylko kwestią budżetu. Bardzo dobrze, 
że ten budżet się zwiększa i z tego należy się cieszyć, ale każda inwestycja na terenie powiatu 
jest ważna. Bogactwem powiatu jest bogactwo mieszkańców. Bogactwem powiatu jest 
bogactwo inwestorów i są te warunki stwarza. Radny nie może tego kwestionować.  Radny 
rozmawiał z tą osobą i mówi tak oczywiście dobrze się współpracuje, z instytucjami powiatu. 
To jest ważne, aby powiat był przyjazny inwestorom, powiat żeby przyjazny wszystkim, 
którzy tutaj pracują. Wchodząc dzisiaj do starostwa, w wydziale komunikacji praktycznie 
puste miejsca i tak powinno to wyglądać. Wszyscy pamiętają jeszcze parę lat temu, jak to 
wyglądało. I z tego należy się cieszyć, bo to jest oceniane. Radny poprosił pana starostę, aby 
zwrócił jeszcze uwagę większą. Średnio przebudowuje się dróg w graniach 14 – 15 
maksymalnie do 20 km dróg.  Nie buduje się nowych, większą ilość jeszcze na remonty.  
Jeszcze są w powiecie drogi, które od 30 do 40 lat nie były remontowane i to nie zarzut. Tak 
samo radny był starostą, jest obecny starosta i byli poprzednicy, i też nie zrobili. Niektóre 
drogi po remontach mają już po 14 lat. To nie są drogi budowane od podstaw.  One są 
przebudowywane i one przy tym natężeniu ruchu będą ulegały zniszczeniu.  Może pan 
starosta, zarząd i radni powinni rozważyć, aby to nie było 1 000 000 zł, ale żeby to, chociaż 
było ze 4 000 000 zł – 5 000 000 zł.  Kiedyś to się zmieni. To daje się pod rozwagę, nie mówi 
się tutaj też jakimś kierunkiem negatywnym. Są różne technologie. Prośba tutaj do pana 
przewodniczącego komisji infrastruktury, aby nie dyskutować o odśnieżaniu, bo dzisiaj to 
powinno być normą i oczywistością. Należy zaprosić jakieś ekspertów od tych dróg, żeby 
podpowiedzieli, jak uratować te drogi, które były przebudowywane 14 lat temu, 15, 16.  To 
się kiedyś zemści i trzeba będzie budować od nowa.  Radny zwrócił się do pana starosty, żeby 
ten temat też rozważyć, aby zaprosić jakiejś ekspertów, ale z prawdziwego zdarzenia, nie 
takich, którzy tu przyjdą i nie mają zielonego pojęcia. Sprawa bezrobocia. Radny nie wie, nie 
może się połapać. Pan P.Krygier co miesiąc przysyła raporty i obecnie jest 14,4% bezrobocia. 
Radny nie wie czy to jakaś pomyłka? Jak jest spotkanie na rynku pracy, to wszyscy mówią, że 
firmy poszukują pracowników. W Pikutkowie, taką radny ma informację, że sprowadzają 
z zewnątrz. Radny nie wie, co to jest i nad tym należałoby się zastanowić. Czy to ma być 
jakaś fikcja? Radny nie mówi, że tam źle pracują pracownicy. Nad tym tematem należy się 
zastanowić.  Jest prośba do pana starosty w tym zakresie, tym bardziej, że są zjazdy 
autostradowe, które stanowią ogromny potencjał.  
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Strefa w Pikutkowie rozpoczęta przez pana Wojciecha Zawidzkiego, jest kontynuowana, 
rozwija się a bezrobocie stoi w miejscu. Tak, jak powiedział pan Zawidzki, radni nie mówią 
tego złośliwie. Ten budżet jest już opracowany i radni nie chcą go burzyć.  Pani Skarbnik 
przedstawiła, że zwiększają się dochody ze sprzedaży jednego, drugiego, trzeciego.  Może 
ktoś powie, że radny jest jakiś naiwniak. Dla radnego najistotniejszą, najważniejszą sprawą 
przez 12 lat, jak był starostą, to był rozwój terenów inwestycyjnych i żeby firmy powstawały.  
Radny zwrócił się z prośbą, żeby zacząć, może w II półroczu, eksperymentem – przeznaczyć 
na te tereny inwestycyjne do Lubienia Kuj. i do Pikutkowa  jakąś kwotę, to będzie może 
symboliczne. Spotkać się z tymi samorządowcami, bo to są dwa tereny inwestycyjne.  Radny 
zgadza się z tym, co pan starosta powiedział. Należy przestać mówić w sprawach centralnych.  
Jak ktoś chce, to niech startuje do parlamentu, tu należy mówić o naszej małej ojczyźnie, 
o powiecie.  Jest, co robić, jest, o czym mówić i o to radny prosi, aby tak było. Pan starosta 
pytał o opinię w sprawie sali gimnastycznej w Kowalu. Radny wraz radnym panem 
W. Zawidzkim podjechali do Kowala i widzą tą inwestycję.  Oczywiście nie jest źle, pewne 
rzeczy zostały zrobione, ale sala gimnastyczna, powiatowa jest tylko w Lubrańcu.  Pozostałe 
nie mają sal gimnastycznych.  Korzysta się z gminnych, Kowala, z Chodcza, korzysta się 
w Izbicy Kuj. i radnemu się wydaje, że dzisiaj byłoby dobrze, aby wesprzeć budowę sali 
gimnastycznej w Kowalu. Pan Jaskulski przy dyskusji o szkole w Kowalu, gdzie była mowa 
o jej zamknięciu, walczył o nią.  Dzisiaj szkoła się rozwija i pozostała. Jak dzisiaj szkoła 
może być bez sali gimnastycznej? Jest XXI wiek. Jeśli ktoś chce od powiatu te 500 000 zł, to 
radny uważa, że powinno się przeznaczyć a stać na to powiat. Są środki w tych rezerwach, 
w tych pozostałych środkach i prośba taka, żeby o tym temacie pomyśleć. Powinny być 
odpowiednie zapisy, że ma się prawo korzystać dopóki będzie szkoła istnieć. Sprawa jeszcze 
odnośnie centrum zdrowia. Starosta nie poruszył tego tematu. Starosta ma świadomość 
zwiększenia wynagrodzenia za inwestycję. Radny poprosił, żeby pan starosta do tego 
ustosunkował się, skoro będzie się dzisiaj głosować, to radni chcieliby wiedzieć mniej więcej 
czy już pan starosta ma jakieś rozeznanie? Radni pytali, a pan starosta mówił, że jeszcze nie 
ma tego rozeznania. Czy mógłby pan starosta powiedzieć przez sprzedaż jak zmniejszyłby się 
deficyt?  Czy skarbnik mogłaby odpowiedzieć? Radni chcieliby takie informacje posiadać.  
Sprawa podwyżek dla pracowników. Pan starosta podkreślił pewne sprawy i radny z tego się 
cieszy, i nie ma prawa wątpić, że są to dane, które pan starosta na pewno analizuje, że inflacja 
wynosi 18%, podwyżki będą ok. 11%. Nie wiadomo, jaka będzie inflacja na początku roku. 
Skoro najniższe wynagrodzenie wzrośnie 400 zł i w II półroczu 200 zł, to na komisji radni 
mówili i takie jest stanowisko, aby rozważyć, żeby tych płac nie spłaszczać. 90 pracowników 
ma najniższą krajową w skali całego powiatu. Też podobna liczba była, jak radny był starostą.  
Dzisiaj należy mówić o tym, co dzisiaj jest. Jest propozycja, aby nie spłaszczać tych płac. 
Oby nie okazało się, że 150 osób będzie miało najniższą krajową.  Powiat będzie stać, 
zapracowane jest to, co powiedział pan Jerzy Pawłowski, kontynuowane jest, kredytu de facto 
nie ma.  Należałoby rozważyć, żeby dzisiaj pozostawić te 500 zł a może od lipca dać jeszcze 
200 zł. Tam ciężko ludzie pracują w PZD i dps – ach.  W dps –ach są powiązane wartości 
z odpłatnością, ale warto poświęcić pewne rzeczy, żeby uszanować tych ludzi, którzy ciężko 
pracują. W dps – ach ludzie pracują na zmiany.  Jest prośba żeby to rozważyć. Nic radni nie 
narzucają, jedynie podpowiadają, pewne kierunki przedstawiają i prośba w tym zakresie. 
Radny nie chce wracać do tego, jakie środki były poprzednio a teraz. Pan starosta wie.  
Wszystko było wyjaśnione. Wystarczy na wszytko a jak troszkę by się ograniczyło to też by 
się nic nie stało. Radny zwrócił się do pana starosty z prośbą. Pan starosta dał słowo, że 
będzie obchodzony dzień 11 Listopada i 3 Maja.  Należy kochać małą ojczyznę. Radny 
zgadza się z panią Kończyńską, że nie byłoby tej małej ojczyzny, gdyby nie było wolnej, 
niepodległej tej dużej ojczyzny. Nie potrzeba środków. Kwiaty, kto będzie chciał, to sam 
kupi.  Jest to najważniejsze święto w Polsce.  Kto nie będzie chciał, to nie będzie z radnych 
uczestniczył. W jakiej formie, to zostawia się panu staroście. Kiedyś radny współpracował 
z obecnym panem starostą, z panem Ambrożewiczem, coś się stworzyło. Należy pozostawić 
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jakiś ślad po sobie.  Wszystkie świata są istotne. Ważne są tereny inwestycyjne. Bogactwem 
powiatu jest bogactwo mieszkańców powiatu, ale i inwestorów. Został sprzedany pałac 
w Brzeziu. Radny zapytał czy nie byłoby wskazane, żeby na Pikutkowo przeznaczyć te 
środki?  Ten właściciel pan Kronenberg na pewno miałby satysfakcję, że w bliskim oddaleniu 
rozwijają się te tereny. On budował i dzisiaj powiat też buduje w jakiś sposób pośredni, bo 
w pierwszej kolejności samorząd. Radny podziękował, że można było się spotkać. Takie 
spotkanie było potrzebne.  Nikogo nie próbuje się obrażać, próbuje się współpracować. To, że 
koalicja ma inne spojrzenie na pewne kierunki, to mają do tego prawo, prawo demokracji. 
Dwadzieścia parę lat temu radny był w opozycji, przez 12 lat zarządzał, najpierw z panem 
Ambrożewiczem, później z panem Gołębiewskim, dzisiaj jest w opozycji.  Raz się jest 
w opozycji, raz w koalicji. Radny życzył wszystkim, żeby przy tym budżecie powiat 
się rozwijał. Radny poprosił, aby pan starosta te wnioski rozważył. To są wnioski Wspólnoty 
Samorządowej.   
Starosta Włocławski stwierdził, że się bardzo cieszy z pytań radnych. Stara się na nie 
odpowiedzieć. Być może żywiołowość wypowiedzi jest czasami trochę bardziej intensywna 
niż radnych, ale to nie wynika ze zdenerwowania. Czasami troszeczkę męczące jest, jak na to 
samo pytanie odpowiada się na każdej sesji, tj. promocję i ten sam argument liczbowy się 
podnosi.  Taki urok wspólnej pracy. Nie jest to dla starosty jakieś tam ujmujące i stara się jak 
najbardziej szczegółowo, zgodnie z prawdą na te pytania odpowiedzieć.  Radni mają swoje 
sugestie, swoje wnioski. Bardzo słusznie.  Po to radni zostali wybrani. Starosta odpowiada 
bronią swojego zdania, przestawiając argumenty, które jak najlepiej potrafi przedstawić, 
broniąc tego, co się robi. Jest to w pełni naturalne, w pełnym szacunku. Starosta nie odbiera 
prawa pytań i też prosi, aby nie odbierać prawa odpowiedzi. Starosta bardzo chętnie odpowie 
na te pytania, sugestie, które pan radny zadał.   Jeżeli chodzi o Centrum Sportu i Rekreacji, to 
jest się gotowym w pełni dokumentacyjne do rozpoczęcia tego zadania, którego nawet na 
dzień dzisiejszy jest trudno określić koszt, bo wszyscy wiedzą, co się dzieje na rynku 
budowalnym. Nikt tak znaczącej inwestycji nie rozpocznie bez środków zewnętrznych. Czeka 
się na uruchomienie KPO, RPO, środki rządowe w ramach sportowej Polski, tenisowej 
Polski.  Przyszły rok na pewno nie jest dobrym rokiem na rozpoczynanie takiej inwestycji 
z uwagi na to, co się dzieje w sferze społeczno – gospodarczej. Kilka dni temu odbyło się 
spotkanie w Brzeskiej Strefie Gospodarczej. Starosta cieszy, że powiat tam został oceniony 
bardzo dobrze w sensie podejścia do inwestora. Miła niespodzianka starostę spotkała. Przez 
pana burmistrza zostały zaproszone dzieci z przedszkola, była dyskusja i padało pytanie - 
czego wam jeszcze brakuje?  Na 15 odpowiedzi, 13 było basenu. To pokazuje, że dla 
najmłodszego pokolenia jest to obiekt ważny i potrzebny i z taką przyszłością o tym myśli się, 
marzy się o tym. Pewnie nikt na początku tej kadencji nie zakładał, że uda się zrobić 
Powiatowe Centrum Zdrowia za taką kwotę i w takim zakresie. Wszystko wskazuje na to, że 
się uda. Jest to kolejny element, o który będzie się walczyć, jeśli przyjdzie dalej tutaj 
funkcjonować. Nawet, gdyby był ktoś inny, to starosta życzy, aby to robił, bo to ważna 
potrzeba na dzisiejsze czasy, oczywiście po tym jak unormuje się sytuacja społeczna i jak uda 
się pozyskać znaczące środki zewnętrzne. W budżecie jest zapisane 50 000 zł na ewentualne 
wnioski, aktualizacje kosztorysu itp. rzeczy. Zobaczy się czy będzie to potrzebne. 
Komunikacja - starosta stara się żeby ona dobrze funkcjonowała i cieszy się, że nie ma 
kolejek, aczkolwiek trzeba też uczciwie powiedzieć, że w chwili obecnej dużo mniej osób 
rejestruje samochody ze względu na sytuację gospodarczą. Mniej jest wniosków o pozwolenia 
na budowę i wiele mniej wniosków w geodezji i kartografii. Nie jest ich jeszcze skrajnie 
mało, bo przez ostatnie 2 lata to była hossa, co roku o 30 - 40% wręcz niebywała do 
„ogarnięcia”. Widać już ewidentne spowolnienie. Jeśli chodzi o komunikację, to ważnym 
aspektem jest to, że znacząco w powiecie zmalały dochody z opłat komunikacyjnych, bo od 
pewnego czasu nie potrzeba wydawać tablic, naklejek, kart pojazdu. Na pewno będzie to 
kolejny uszczerbek w budżecie powiatu. Starosta cieszy się z tej pozytywnej oceny. Pewnie 
jak pan radny tutaj zarządzał to też przeżywał wiele nerwowych dni, jak pojawiały się kolejki.  
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W okresie pandemii koronawirusa, różne ruchy społeczne były dość niecierpliwe, ale jakoś 
wspólnie temu problemowi udało się podołać. Jeżeli chodzi o remonty dróg, to należy 
sprostować, że w budżecie jest ponad 3 000 000 zł,  tak jak radny składał wniosek, żeby to 
były 3 000 000 zł – 4 000 000 zł, nie 1 000 000 zł, bo także przy remontach dróg powiat stara 
się pozyskiwać środki zewnętrzne i tutaj też planuje się wykorzystać środki z Rządowego 
Funduszu Rozwoju Dróg. Od momentu, kiedy na to pozwolono składa się taki jeden wniosek. 
To, co radny mówił o drogach 12-14- 10-letnich, to starosta w pełni się z radnym zgadza. 
Starosta przeprowadził już kilka rozmów z firmami, które czy to zajmują się 
mikrodywanikiem, czy grysami i szuka się jakiegoś rozwiązania na przyszłe lata, bo pewnie 
w perspektywie dwóch lat na tych drogach trzeba będzie interweniować. Bezrobocie - jest to 
pewien fenomen, o którym radny mówił. Starosta powiedział, że czytając inne analizy 
dotyczące bezrobocia np. metodą berlińską, daje  w powiecie bezrobocie około 2,7%. To jest 
bardziej takie realne liczenie. Starosta zauważa to inaczej, w naszym regionie, w powiecie 
występuje dużo większy problem w wysokości płac. To także potwierdziły badania na tym 
spotkaniu w ramach Brzeskiej Strefy Gospodarczej. Nie jest przypadkiem, że mieszkańcy 
wyjeżdżają do Poznania, do Warszawy, za granicę szukając większych pensji, ale tutaj rozwój 
firm, rozwój strefy w perspektywie czasu musi dać efekt. Należy mieć nadzieję, że to będzie 
miało miejsce. Starosta cieszy się z dobrej oceny funkcjonowania Powiatowego Urzędu 
Pracy, zarówno przez przedsiębiorców, jak i przez władze wojewódzkie, ministerialne, które 
oceniają, jako jeden z najlepszych w Polsce. Jest to najlepsza odpowiedź na te problemy.  
Troszkę zmienia się cel pracy urzędu pracy. Jest to coraz mniejsza obsługa bezrobotnych a 
coraz większe wspieranie przedsiębiorców i w tym kierunku chyba funkcjonowanie ogólnie 
urzędów pracy będzie szło. Dobrze, że firmy rozwijają się na terenie powiatu, co musi się 
przełożyć zarówno na bezrobocie a przede wszystkim na wysokość płac. O terenach 
inwestycyjnych rozmawiało się wielokrotnie. Starosta nie wyklucza czegoś takiego, jeżeli 
tutaj będzie ogólna zgoda rady, natomiast to będzie zupełnie symboliczne wsparcie tych stref. 
Starosta cieszy się z tego, że realizuje się wiele innych zadań, które realnie te strefy wspierają, 
choćby transport do Brzeskiej Strefy Gospodarczej, który też kosztuje pewną kwotę, blisko 
1 000 000 zł rocznie. Wybudowało się ostatnio drogę Modlibórz – Kłóbka - Chodecz za 
28 000 000 zł i nie żądało się wkładu własnego od gminy, która mogła przeznaczyć środki na 
inne cele. Takie ma się podejście i bardzo te strefy wspiera się, spotykając się z inwestorami. 
Starosta cieszy się, że dzięki tym rozwiązaniom na obydwie strefy trafią znaczące środki 
z programu BGK, który był ogłoszony, z drogi wojewódzkiej Brzezie - Wieniec - Brześć 
Kujawski, która ma realną szansę powstania i lada dzień ma być ogłoszony przetarg 
w systemie Zaprojektuj i Wybuduj, ale także ze środków na Lubieńską Strefę Gospodarczą, 
na drogi gminne.  O tych środkach rozmawiało się na wszystkich poziomach samorządu, ze 
stroną rządową i to jest realne, właściwe wsparcie tych stref, natomiast takiego mechanizmu 
starosta nie wyklucza.  Nie była przekazywana dotacja gminom, nie żądając od nich dotacji za 
inwestycje powiatowe na ich terenie. Strefy się rozwijają wysiłkiem przede wszystkim gmin. 
Powiat stara się wspierać.  Jeżeli chodzi o salę, to starosta zgadza się z radnym, jest jedna, 
dlatego projektuje się dwie: w Lubrańcu - Marysinie i w Chodczu, i starosta ma nadzieję, że 
ten program budowy hal zostanie po nowym roku ogłoszony i o te środki będzie można 
aplikować. Jeśli nie o te, to będzie się szukać innych, bo jest XXI wiek i szkoła bez hali 
istnieć nie powinna. Co do Kowala, to, co do zasady starosta zgadza się z radnym. Jeśli 
chodzi o PCZ, to jest się w takim samym momencie, jak przy posiedzeniu komisji.  Aplikuje 
się o środki zewnętrzne w ramach RPO. Zakłada się, że ta inwestycja będzie wynosiła około 
60 000 000 zł. Trzeba przewidzieć pewną waloryzację, którą trudno określić, na jakim ona 
będzie poziomie. Będą starania, żeby była jak najniższa. Już teraz wymusza prawo, że po 
półrocznym okresie funkcjonowania umowy tą waloryzację trzeba przewidzieć. Trzech 
biegłych pracuje nad wyliczeniem realnego wzrostu tego wynagrodzenia i pewnie w styczniu 
do takich rozmów podejdzie się. Będzie się chciało, żeby tą ewentualną waloryzacją objęło 
planowane dofinansowanie z RPO tak, aby 50% środków z niej sfinansować. Jeśli ta 
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waloryzacja będzie wyższa, to wówczas trzeba będzie mniej przeznaczyć na wyposażenie 
i w pierwszym momencie radzić sobie z mniejszym wyposażeniem. Starosta chce, aby ta 
inwestycja w 60 000 000 zł zamknęła się i pozyskać te środki z RPO. Starosta przypomniał, 
że już pozyskało się z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych i jest się w trakcie 
sprzedaży dwóch nieruchomości, które też dadzą blisko 5 000 000 zł dochodu. Taki był plan 
już przedstawiany na etapie koncepcji tej inwestycji. Jeżeli chodzi o deficyt, to po tych 
pozytywnych zmianach na dzień dzisiejszy kredyt planowany jest na blisko 11 000 000 zł 
przy założeniu, że rezerwy to są ok. 4 500 000 zł. Czy się je wykorzysta, czy nie, nikt 
odpowiedzialnie w grudniu nie powie. Starosta ma na myśli ewentualną inflację, ale także 
możliwość pozyskania środków zewnętrznych. Wtedy będzie się w trakcie roku reagować 
i tak tutaj decyzje podejmować będzie Wysoka Rada. Co do wynagrodzeń, to starosta zgadza 
się, należy to zostawić do połowy roku. Starosta stara się postępować odpowiedzialnie tak, 
aby też w dps – ach na koszty utrzymania były właściwe, jest to sytuacja bardzo 
skomplikowana. Starosta stwierdził, że te kwoty, które od 5 lat są dość przyzwoite, 
wyróżniają na tle innych sąsiednich samorządów.  Starosta podziękował za merytoryczną 
dyskusję. Radni mają prawo do swojego zdania, do innego spojrzenia. Jeżeli chodzi o święta, 
to stara się uczestniczyć we wszystkich świętach. Jeżeli pojawi się pomysł jakiś powiatowych 
obchodów, to starosta jest jak najbardziej otwarty i czeka na sugestie. Starosta chętnie 
w wielu świętach narodowych uczestniczy. Obserwuje, że robią to także radni na poziomie 
gminnym, często występują delegacje powiatowe. 3 Maja praktycznie wszędzie pojawiają się 
obchody gminne, trudno by było je dublować obchodami powiatowymi. Uczestniczy się 
w wielu innych i finansowo, chociażby Bitwa pod Szczytnem, uroczystości w Kowalu, jest 
zaangażowanie w obchody państwowe. Starosta jest otwarty na wszelkie sugestie organizacji 
obchodów powiatowych. Oczywiście pewnie wszyscy się na tej sali zgodzą, że naszą 
ojczyznę należy szanować i tę wolność, którą się ma celebrować, pielęgnować. Starosta 
podziękował za dyskusję nad tym budżetem i poprosił o jego poparcie.   
Radny Kazimierz Kaca wniósł o 5 minut przerwy.  
Przewodniczący Rady ogłosił przerwę.  
Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady rady.  
 
e) głosowanie. 
 
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania projektu uchwały wraz 
z autopoprawką. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 20  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z glosowania stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 15 grudnia 2022 roku została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Włocławskiego na 2023 rok stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu.  
Autopoprawka stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Włocławskiego na 2023 rok (tekst jednolity) stanowi załącznik nr 32 do niniejszego 
protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 15 grudnia 2022 r. w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na 2023 rok stanowi załącznik nr 33 do niniejszego 
protokołu.  
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11) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia organizacji transportu 

zbiorowego w powiatowych przewozach pasażerskich o charakterze użyteczności 
publicznej.  

 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy przyjęcia wykonania 
zadania organizacji publicznego transportu zbiorowego w powiatowych przewozach 
pasażerskich o charakterze użyteczności publicznej na liniach komunikacyjnych 
przebiegających jednocześnie na obszarze Gminy Miasto Włocławek oraz Powiatu 
Włocławskiego. 
Poprosił Pana Bogdana Domżalskiego – Przewodniczącego Komisji Infrastruktury i Rozwoju 
o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Bogdan Domżalski – Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Rozwoju 
poinformował, że komisja na posiedzeniu w dniu 25 listopada br. analizowała projekt 
uchwały dotyczący przyjęcia organizacji transportu zbiorowego w powiatowych przewozach 
pasażerskich o charakterze użyteczności publicznej. Komisja pozytywnie, jednogłośnie, 
czterema głosami „za”, zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to przed rozpoczęciem 
procedury głosowania poprosił o uzupełnienie paragrafu 4, gdzie jest mowa o wejściu w życie 
uchwały daty – 15 grudnia 2022 roku.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 16 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 15 grudnia 2022 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie przyjęcia organizacji transportu 
zbiorowego w powiatowych przewozach pasażerskich o charakterze użyteczności publicznej 
stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu.   
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 15 grudnia 2022 r. w sprawie przyjęcia 
organizacji transportu zbiorowego w powiatowych przewozach pasażerskich o charakterze 
użyteczności publicznej stanowi załącznik nr 36 do niniejszego protokołu.  
 

12) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powierzenia Zarządowi Powiatu we 
Włocławku uprawnień do ustalania wysokości cen i opłat albo sposobu ustalania 
cen i opłat za usługi komunalne o charakterze użyteczności publicznej oraz za 
korzystanie z obiektów i urządzeń użyteczności publicznej. 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy powierzenia Zarządowi 
Powiatu uprawnienia do ustalania wysokości cen i opłat albo sposobu ustalania cen i opłat za 
usługi komunalne o charakterze użyteczności publicznej oraz za korzystanie z obiektów 
i urządzeń użyteczności publicznej, stanowiących własność Powiatu Włocławskiego.  
Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to przystępuje do 
procedury głosowania. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
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Wyniki głosowania: 
Za – 17 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 15 grudnia 2022 r. została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie powierzenia Zarządowi Powiatu we 
Włocławku uprawnień do ustalania wysokości cen i opłat albo sposobu ustalania cen i opłat 
za usługi komunalne o charakterze użyteczności publicznej oraz za korzystanie z obiektów 
i urządzeń użyteczności publicznej stanowi załącznik nr 38 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 15 grudnia 2022 r. w sprawie powierzenia 
Zarządowi Powiatu we Włocławku uprawnień do ustalania wysokości cen i opłat albo 
sposobu ustalania cen i opłat za usługi komunalne o charakterze użyteczności publicznej oraz 
za korzystanie z obiektów i urządzeń użyteczności publicznej stanowi załącznik nr 39 do 
niniejszego protokołu.  
 

13) Oświadczenia radnych. 
 
Przewodniczący Rady przypominał, że w ramach realizacji tego punktu mogą być 
wygłaszane lub składane na piśmie do protokołu wyłącznie oświadczenia radnych. 
Przypominam, że interpelacje i zapytania składane są na piśmie do przewodniczącego rady, 
który przekazuje je niezwłocznie staroście.  
Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś z radnych chce wygłosić lub złożyć na piśmie do 
protokołu oświadczenie?  
Radnie nie złożyli oświadczeń.  
Przewodniczący Rady złożył życzenia z okazji Świąt Bożego Narodzenia.   
 
14) Zamknięcie obrad XLVIII Sesji Rady Powiatu.  
 
W związku ze zrealizowaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady w dniu 15 grudnia 
2022 r. o godz. 14:00 zamyknął XLVIII Sesję Rady Powiatu we Włocławku.  
  
 

Przewodniczący Rady  
 

Zygmunt Stanisław Wierzowiecki  
 

 
 
 
 
 
 
 
Ze Starostwa Powiatowego protokołowały: 

1) Katarzyna Dąbrowska-Czerwińska ………… 
2) Anita Sudomir –Ozdoba ……………………… 

  
 


